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Protokół 15/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Stare Miasto
w dniu 19.02.2019 r. w Domu Kultury „Koźle” przy ul. Skarbowa 10.

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle - Sabina Nowosielska;

2) Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle - Artur Maruszczak;

3) Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle - Wojciech Jagiełło;

4) Radny Miasta Kędzierzyn-Koźle -Michał Nowak;

5) Komendant Straży Miejskiej - Aleksy Ptaszyński;

6) Przedstawiciel Policji - dzielnicowy Dawid Laszkowski;

7) Przedstawiciel Policji - dzielnicowy Adam Dzialuk;

8) Zastępca Przewodniczącej Zarządu Osiedla Stare Miasto - Rafał Brzozowski;

9) Zastępca Przewodniczącej Zarządu Osiedla Stare Miasto - Eugeniusz Sozański;

10) Członek Rady Osiedla - Jan Bandrowski;

11) Przedstawiciel Rady Osiedla Stare Miasto - Grażyna Radka.

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego
w 2019 r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji
i remontów na terenie miasta, w tym osiedla Stare Miasto, a także udzieliła odpowiedzi na zadane przez
mieszkańców pytania dotyczące funkcjonowania miasta i osiedla Stare Miasto.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku budżetowym gminy, kwota przypadająca w ramach
Budżetu  Obywatelskiego została zaplanowana w wysokości  ok. 1.800.000,00 zł. Zgłaszanie zadań
odbywało się w terminie do 31 stycznia 2019 roku. Do 15 lutego 2019 roku trwała weryfikacja
zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Dopuszczone do głosowania zadania będą przez
mieszkańców wybierane w dniu 5 marca w siedzibie Rady Osiedla Stare Miasto w godzinach od 16:00 do
20:00 lub elektronicznie od 8 marca do 31 marca 2019 przy pomocy platformy internetowej
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. W przypadku osiedla Stare Miasto wpłynęło 7 zadań:

1) Remont chodnika przy ul. Skarbowej;

2) Młodzieżowa strefa rekreacji „Skatepark” w Koźlu – dostęp dla mieszkańców osiedla Stare Miasto;

3) Remont drogi przy ul. Skarbowej;

4) Opracowanie dokumentacji projektowej budynku fortecznego przy ul. Skarbowej na działce
nr 3005/7;

5) Zakup mobilnego symulatora zagrożeń pożarowych;

6) Plac zabaw w pobliżu Orlik Koźle przy ul. Skarbowej – etap II;

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/
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7) Projekt odbudowy ratusza w Koźlu.

Prezydent Miasta przypomniała, iż zgodnie z regulaminem można gromadzić przydzielane środki.
Niewykorzystana w danym roku kwota z Budżetu Obywatelskiego zasili pulę środków na kolejny rok.
Gromadzone każdego roku środki pozwolą zgłosić do realizacji większe, wieloletnie zadanie.

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

Prezydent Miasta poinformowała, że według danych Ministra Zdrowia, 50% zanieczyszczeń pochodzi
z domowych palenisk. Zwróciła uwagę, jak ważna jest jakość węgla. Straż Miejska podejmuje czynności
kontrolne w celu zapobiegania niedozwolonemu paleniu śmieci. Gmina Kędzierzyn-Koźle podjęła
działania wspomagające wszystkich, którzy przechodzą na ogrzewanie ekologiczne, dofinansowując do
50%  koszt zakupu pieca. W roku 2018 dofinansowanie wyniosło około 900.000 zł. W 2019 roku
wpłynęły dotychczas wnioski na kwotę ok. 600.000 zł. Ponadto od 3 lat jest możliwość darmowego
podłączenia się do sieci ciepłowniczej. W 2018 roku rozpoczęto współpracę z  PGNiG na rzecz
promowania ogrzewania gazowego, które aktualnie jest droższe tylko o ok. 300-500 zł od węgla.

III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA STARE MIASTO.

Prezydent Miasta poinformowała, iż zakończono remont ul. Sądowej. Natomiast inwestycja Rynku trwa,
archeolodzy kontrolują budowę. Po zakończeniu robót na Rynku będzie remontowana ul. Czerwińskiego.
Ponadto strona urzędowa posiada gotowy projekt budowy ul. Piramowicza oraz ul. Anny. Kolejna duża
inwestycja to tzw. „Wzgórze Zamkowe”, która zostanie zakończona z końcem II kwartału. W 2019 roku
rozpocznie się zadanie pn. „Planty Miejskie”, które będzie dofinansowane w ok. 60%. Pani Prezydent
wspomniała także o trwającej inwestycji na ul. Kadetów, gdzie okazało się, iż rury gazowe są w złym
stanie, stąd opóźnienia w realizacji zadania.

Pani Prezydent poinformowała także o najważniejszych inwestycjach na terenie Kędzierzyna-Koźla,
a mianowicie o budowie hospicjum, budowie kompleksu basenów „Wodne oKKo”, a także o remoncie
ul. Przyjaźni.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA STARE MIASTO.

1. Czy zadania tj. łatanie dziur są kontrolowane? Zwrócono uwagę na ul. Skarbową, gdzie takie
czynności ostatnio wykonano.

Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, iż zadania są kontrolowane, ale ulica zostanie
ponownie sprawdzona.

2. Czy jest możliwość weryfikacji wniosków dotyczących przyjęć do żłobków. Rodzice oświadczają, że
pracują i nikt nie kontroluje oświadczenia, czy jest zgodne z prawdą. Podkreślono, iż brakuje miejsc
w żłobku.

Zastępca Prezydenta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, iż rodzice składają oświadczenia na własną
odpowiedzialność. Oczywiście można dokonać weryfikacji, gdy pojawi się wątpliwość. Dodał,
iż publiczny żłobek przy ul. Piotra Skargi na osiedlu Pogorzelec zostanie powiększony o 50 miejsc.

Prezydent Miasta poinformowała, że Gmina musi zabezpieczyć miejsca w przedszkolach, co do żłobków
nie ma takiego obowiązku.
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3. Czy można  zamontować kamery koło lokalu „Studnia”?

Pani Prezydent zaznaczyła, że w 2018 roku na terenie miasta zostały zamontowane 23 kamery, a w 2019
roku ponad 17 kamer. Docelowo ma być zainstalowanych 80 kamer. Na terenie Rynku są już 2 kamery.

4. Kiedy rozpocznie się remont Parku? Czy projekt obejmuje wykonanie ławek przy Muszli?

Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, iż strona urzędowa jest w trakcie przygotowywania
drugiego postępowania przetargowego. Jeżeli zostanie wybrany wykonawca remont powinien rozpocząć
się pod koniec marca 2019 r.

Prezydent Miasta wyjaśniła, iż ławki nie są uwzględnione w projekcie, ponieważ jest to projekt unijny.
Natomiast po remoncie planuje się wykonanie ławek.

5. Kiedy zostanie zrealizowane zadanie z Budżetu Obywatelskiego pn. „Budowa placu zabaw”, które
zostało wybrane rok temu?

Artur Maruszczak poinformował, że niektóre zadania z Budżetu Obywatelskiego wymagają
czasochłonnego przygotowania dokumentacji. W tym roku zadanie zostanie wykonane.

6. Kto jest odpowiedzialny za porządek publiczny na ul. Targowej oraz w okolicy Podzamcza?
Interwencje Policji i Straży Miejskiej są nieskuteczne.

Dzielnicowy poinformował, iż są zgłoszenia, jednakże przy interwencji nie ma świadków, co prowadzi
do braku skuteczności. 90% interwencji dotyczy zakłócania spoczynku nocnego, gdzie potrzebny jest
świadek, aby ukarać za ten czyn.

Komendant Straży Miejskiej poprosił o zgłaszanie na bieżąco uwag w sprawie bezskutecznej interwencji
Strażników oraz poinformował, że w Krajowej Mapie Zagrożeń nikt nie zgłosił żadnego zagrożenia na
ul. Targowej. W przypadku regularnych kliknięć Policja musi obligatoryjnie kontrolować teren.

Prezydent Miasta poprosiła o zgłaszanie problemów na bieżąco również na maila
prezydent@kedzierzynkozle.pl.

7. Czy można  zrobić bezpieczne przejście przez ul. 24 Kwietnia, koło ul. Lwowskiej?

Prezydent Miasta wyjaśniła, iż zostanie to rozważone.

8. Czy jest możliwość ogrodzenia targowiska?

Grażyna Radka wytłumaczyła, że w 2018 roku była składana interpelacja w owej sprawie i Straż Pożarna
zaznaczyła, że nie ma takiej możliwości ze względu na bezpieczeństwo.

9. Kiedy zostanie dokończone zadanie Budżetu Obywatelskiego pn. „Remont ul. Spółdzielców”?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że każde osiedle ma określoną kwotę na zadanie. Remont obejmował
część ulicy, ponieważ osiedle tyle miało zgromadzonych środków.

10. Czy będzie remontowana ul. Poniatowskiego? Prawdopodobnie remont jest konieczny, aby w czasie
opadów nie gromadziła się woda w piwnicach.

Prezydent Miasta odpowiedziała, że nie sporządzono jeszcze projektu dla ul. Poniatowskiego. Gmina
planuje remont wszystkich dróg znajdujących się koło Rynku, natomiast na dzień dzisiejszy nie wiadomo
w którym roku rozpocznie się remont ul. Poniatowskiego.

11. Gdzie będą dostępne dla mieszkańców targi książek, które przed remontem były organizowane na
Rynku?

mailto:prezydent@kedzierzynkozle.pl
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Prezydent Miasta odpowiedziała, iż odbędą się one na terenie przylegającym do Placu Rady Europy przed
Urzędem Miasta.

12. Droga dojazdowa do ogródków działkowych od strony Stadionu posiada kilka niebezpiecznych wyrw,
czy Gmina może zasypać te dziury?

Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, że zostanie to sprawdzone oraz zrobione.

13. Czy są planowane działania na Wyspie?

Prezydent Miasta poinformowała, że dwa lata trwają rozmowy na temat przejęcia dróg na Wyspie. Gmina
zrobiła podział działek, jednakże wpłynęło pismo, że trzeba wystąpić po zgodę do Krajowego Zarządu
Nieruchomości i przygotować operat szacunkowy, a także zgodę Rady Miasta. Natomiast nie wiadomo,
czy dojdzie do przejęcia Wyspy. Zmienił się właściciel tego terenu, który zaproponował tylko sprzedaż za
1.400.000,00 zł.

14. Prośba, aby w Parku grabić dębowe liście, zająć się gawronami oraz posprzątać ul. Kraszewskiego.

Prezydent Miasta powiedziała, że w celu odstraszenia ptaków emitowany jest elektryczny sygnał
imitujący sokoła, natomiast ten sposób działa tylko przez chwilę odstraszająco.

15. Czy jest wizja Podzamcza?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że w chwili obecnej jest możliwość modernizacji Podzamcza za kwotę
ok. 97 milionów złotych. Gmina nie posiada takiej kwoty.

16. Czy planuje się poprawę ul. Limanowskiego?

Prezydent Miasta przypomniała, iż rok temu była mowa o tym, jednak Gmina nie ma przeznaczonych
środków na poprawienie ulicy.

17. Jaka będzie nawierzchnia Rynku oraz ulic sąsiadujących?

Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, że na Rynku będą płyty granitowe, kamienne, a
ulice będą wyremontowane tak, jak wykonano ul. Sądową.

18. Czy będzie remont ul. Skarbowej?

Prezydent odpowiedziała, że remont zostanie wykonany z Budżetu Obywatelskiego, gdy owe zadanie
zostanie wybrane podczas głosowania.

19. Czy będzie rondo koło stacji Orlen i Urzędu Pracy?

Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, iż większym problemem jest przejście koło Odry,
więc strona urzędowa przygotowuje koncepcję przejścia z tamtej strony.

20. Czy można byłoby zmniejszyć wysokość podatku od nieruchomości dla mieszkańców, którzy
w znaczącym stopniu przyczyniają się do ekologicznych źródeł opału?

Prezydent Miasta zaznaczyła, że wysokość podatku jest zgodna z uchwałą.

21. Czy jest możliwość ograniczenia wjazdu pojazdów o dużym tonażu na ulice Kozielskie?

Pani Prezydent odpowiedziała, że Gmina nie ma takiej możliwości. Natomiast, gdy zostanie złożony
oficjalny wniosek w tej sprawie, strona urzędowa może przekazać go Komisji Bezpieczeństwa i Porządku
przy Staroście.

22. Na parkingu koło PKS w Koźlu nie ma wolnych miejsc parkingowych. Czy można ograniczyć czas
korzystania z miejsca do 10-15 minut?
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Prezydent Miasta zwróciła uwagę, iż są tam miejsca w godzinach popołudniowych.

23. Jak będzie wyglądała organizacja ruchu po remoncie Rynku?

Artur Maruszczak odpowiedział, iż projekt zakłada zamknięcie ruchu na Rynku. Samochody dostawcze
będą mogły wjeżdżać.

Prezydent Miasta zaznaczyła, iż nie da się zadowolić wszystkich mieszkańców. Natomiast Rynek
powinien być bezpieczny, więc planuje się zakaz wjazdu.

24. Czy można postawić przystanek MZK koło Wyspy?

Prezydent Miasta powiedziała, iż spółka MZK musi rozważyć tą sugestię.

V.INFORMACJE DODATKOWE.

Mieszkańcy osiedla podziękowali m.in. za szybkie interwencje po zgłoszeniu problemu tj. zabrania zwłok
dzikiego zwierzęcia oraz włączenie lamp, a także za ścieżkę rowerową do sklepu „Tesco”, drogę
w świetnym stanie z Koźla do osiedla Kłodnica, darmową sterylizację oraz czipowanie psów.

Prezydent Miasta podziękowała za uczestnictwo w spotkaniu.

Protokołowała Joanna Giet


